



---

1826.

**A Bill to afford relief to  
certain Religious Con-  
gregations at Montreal  
denominated Presbyte-  
rians.**

[Received and read the first time,  
Wednesday, 1st February 1826.]

[Second reading, Saturday, 4th Fe-  
bruary, 1826.]

---

1826.

**Bill pour le soulagement  
de certaines Congrèga-  
tions Religieuses de  
Montréal sous le nom  
de Presbytériens.**

[Reçu et lu la première fois, Mercredi,  
le 1er février 1826.]

[Seconde lecture, Samedi, le 4 Fé-  
vrier 1826.]

144

---

---

## Bill to afford relief to certain Religious Congregations at Montreal denominated Presbyterians.

**W**HEREAS, certain Protestants at Montreal denominating themselves Presbyterians, although not regularly of the Established Church of Scotland, nor in connection with the same, have by their petition to the Legislature, prayed that the Minister or person having the pastoral charge of the congregation to which they belong, (and of which Joseph S. Christmas is at the present time in charge,) should be duly authorized to solemnize marriages, administer baptism, and inter the dead, and to keep Registers authenticated in due form of Law for that purpose: and whereas, it is equitable that these privileges should accordingly be extended to the Minister for the time being of such Presbyterian Congregation:—Be it therefore enacted by the King's Most Excellent Majesty, &c &c. &c.

II. And it is hereby enacted by the authority of the same, that it shall be lawful for the Minister or Clergyman, for the time being, of any and every Protestant Congregation, at Montreal, denominating themselves Presbyterians, whether independent of or connected with the Established Church of Scotland, to obtain, have and keep, subject always to the penalties as by Law in this behalf provided, Registers duly authenticated according to Law, of all such Marriages, Baptisms and Burials as may be performed or take place under the ministry of such Minister or Clergyman; and which Register the necessary legal formalities as by Law already provided, in relation to Registers of the like nature being, observed shall, to all intents and purposes, have the same effect at law as if the same had been kept by any Minister in this Province of the Established Church of England or Scotland, any Law to the contrary notwithstanding.

III. And be it further enacted by the authority aforesaid, that this Act shall be taken and deemed to be a public Act, and as such shall be judicially taken notice of by all Judges, Justices of the Peace, and all others whom it shall concern, without being specially pleaded.

---

Bill pour le soulagement de certaines Congrégations Religieuses de Montréal sous le nom de Presbytériens.

**V**U que certains Protestans de Montréal qui se donnent le nom de Presbytériens, quoiqu'ils ne soient pas régulièrement de l'Eglise établie d'Ecosse ni en liaison avec elle, ont demandé par leur Pétition à la Législature, que le Ministre ou la personne ayant la charge pastorale de la Congrégation à laquelle ils appartiennent, (et dont Joseph S. Christmas est maintenant chargé,) soit dûment autorisé à solemniser les Mariages, à administrer le Baptême et à inhumer les Morts, et à tenir des Régîtres authentiqués dans les formes que la Loi prescrit à cet effet; Et vu qu'il est équitable que ces Privilèges soient en conséquence étendus au Ministre de telle Congrégation pour le tems d'alors, Qu'il soit donc statué par la Très-Excellente Majesté du Roi, &c. &c. &c.

II. Et il est par le présent statué par la dite autorité, Qu'il sera loisible à tout Ministre pour le tems d'alors de toute et chaque Congrégation de Protestans à Montréal qui se donnent le nom de Presbytériens, soit qu'elle soit indépendante de l'Eglise établie d'Ecosse ou en liaison avec elle, d'obtenir, avoir et tenir, sujets toujours aux pénalités pourvues par la Loi à ce sujet, des Régîtres dûment authentiqués suivant la Loi, de tous les Mariages, Baptêmes et Sépultures qui pourront être faits ou qui pourront avoir lieu sous le Ministère de tel Ministre; lesquels Régîtres, les formalités nécessaires et légales déjà pourvues par la Loi pour les Régîtres de même nature ayant été observées, auront, à toutes fins et intentions, les mêmes effets en Loi que s'ils eussent été tenus par quelque Ministre que ce soit des Eglises établies d'Angleterre et d'Ecosse en cette Province, notwithstanding toute Loi à ce contraire.

III. Et qu'il soit de plus statué par l'autorité susdite, Que cet Acte sera censé un Acte Public, et comme tel il en sera judiciairement pris connoissance par tous Juges, Juges de Paix, et tous autres qu'il intéressera, sans qu'il soit spécialement plaidé.